

ESTABLISHMENT OF RELATIONS BETWEEN THE UNITED NATIONS AND THE UNIVERSAL POSTAL UNION

*The Economic and Social Council*

Authorizes the Committee on Negotiations with Specialized Agencies to enter into negotiations at the appropriate time with the Universal Postal Union for the purpose of bringing it into relationship with the United Nations, and to submit a report on the negotiations to the Council, including therein a draft preliminary agreement based upon these negotiations.

ESTABLISHMENT OF RELATIONS BETWEEN THE UNITED NATIONS AND THE INTERNATIONAL TELECOMMUNICATIONS UNION

*The Economic and Social Council*

Authorizes the Committee on Negotiations with Specialized Agencies to enter into negotiations at the appropriate time with the International Telecommunications Union for the purpose of bringing it into relationship with the United Nations, and to submit a report on the negotiations to the Council, including therein a draft preliminary agreement based upon these negotiations.

**36 (IV). Economic Commission for Europe**

*Resolution of 28 March 1947  
(document E/402)*

*The Economic and Social Council,*

Having considered the resolution adopted at the fifty-fifth plenary session of the General Assembly on 11 December 1946, namely, that the General Assembly "... recommends that, in order to give effective aid to the countries devastated by war, the Economic and Social Council, at its next session, give prompt and favourable consideration to the establishment of an Economic Commission for Europe. . .",<sup>1</sup>

A. Establishes an Economic Commission for Europe, with terms of reference as follows:

1. The Economic Commission for Europe, acting within the framework of the policies of the United Nations and subject to the general supervision of the Council shall, provided that the Commission takes no action in respect to any country without the agreement of the government of that country:

(a) Initiate and participate in measures for facilitating concerted action for the economic reconstruction of Europe, for raising the level of European economic activity, and for maintaining and strengthening the economic relations of the European countries both among themselves and with other countries of the world;

<sup>1</sup> See Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session, page 73.

ETABLISSEMENT DE RELATIONS ENTRE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES ET L'UNION POSTALE UNIVERSELLE

*Le Conseil économique et social*

Autorise le comité chargé des négociations avec les institutions spécialisées à entamer, au moment opportun, des négociations avec l'Union postale universelle, en vue d'établir des relations entre cette institution et les Nations Unies, et à soumettre au Conseil un rapport sur ces négociations qui comprendra un projet d'accord provisoire, fondé sur les résultats de ces négociations.

ETABLISSEMENT DE RELATIONS ENTRE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES ET L'UNION INTERNATIONALE DES TÉLÉCOMMUNICATIONS

*Le Conseil économique et social*

Autorise le Comité chargé des négociations avec les institutions spécialisées à entamer, au moment opportun, des négociations avec l'Union internationale des télécommunications, en vue d'établir des relations entre cette institution et les Nations Unies, et à soumettre au Conseil un rapport sur ces négociations, qui comprendra un projet d'accord provisoire fondé sur les résultats de ces négociations.

**36 (IV). Commission économique pour l'Europe**

*Résolution du 28 mars 1947  
(document E/402)*

*Le Conseil économique et social,*

Ayant examiné la résolution adoptée à la cinquante-cinquième séance plénière de l'Assemblée générale tenue le 11 décembre 1946, à savoir que l'Assemblée générale "... recommande que, pour apporter une aide efficace aux pays dévastés par la guerre, le Conseil économique et social, à sa prochaine session, étudie sans délai et dans un esprit favorable, la question de la création d'une Commission économique pour l'Europe<sup>1</sup> . . .

A. Crée une Commission économique pour l'Europe, dont le mandat est le suivant:

1. La Commission économique pour l'Europe, agissant conformément aux principes des Nations Unies et sous la haute autorité du Conseil devra, à condition de ne prendre aucune mesure à l'égard d'un pays quelconque sans l'assentiment du gouvernement de ce pays:

a) Prendre des mesures et participer à leur exécution, en vue de faciliter une action concertée pour la reconstruction économique de l'Europe, de relever le niveau de l'activité économique européenne, ainsi que de maintenir et de renforcer les relations économiques des pays d'Europe, tant entre eux qu'avec les autres pays du monde;

<sup>1</sup> Voir les Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session, page 73.

(b) Make or sponsor such investigations and studies of economic and technological problems of and developments within member countries of the Commission and within Europe generally as the Commission deems appropriate;

(c) Undertake or sponsor the collection, evaluation and dissemination of such economic, technological and statistical information as the Commission deems appropriate.

2. The Commission shall give prior consideration, during its initial stages, to measures to facilitate the economic reconstruction of devastated countries of Europe which are Members of the United Nations.

3. Immediately upon its establishment, the Commission shall consult with the member Governments of the Emergency Economic Committee for Europe, the European Coal Organization and the European Central Inland Transport Organization with a view to the prompt termination of the first, and the absorption or termination of the activities of the second and third, while ensuring that the essential work performed by each of the three is fully maintained.

4. The Commission is empowered to make recommendations on any matter within its competence directly to its member Governments, Governments admitted in a consultative capacity under paragraph 8 below, and the specialized agencies concerned. The Commission shall submit for the Council's prior consideration any of its proposals for activities that would have important effects on the economy of the world as a whole.

5. The Commission may, after discussion with any specialized agency functioning in the same general field and with the approval of the Council, establish such subsidiary bodies as it deems appropriate for facilitating the carrying out of its responsibilities.

6. The Commission shall submit to the Council a full report on its activities and plans, including those of any subsidiary bodies, once a year and shall make interim reports at each regular session of the Council.

7. The members of the Commission are the European Members of the United Nations and the United States of America.

8. The Commission may admit in a consultative capacity European nations not Members of the United Nations, and shall determine the conditions in which they may participate in its work.

9. The Commission shall invite representatives of the Free Territory of Trieste (when it is established) to participate in a consultative capacity in the consideration by the Commission of any matter of particular concern to the Free Territory.

b) Procéder ou faire procéder à des enquêtes et études sur les problèmes économiques et techniques des pays membres de la Commission et sur l'évolution économique et technique dans ces pays, ainsi que dans l'ensemble de l'Europe, dans la mesure où elle le jugera utile;

c) Entreprendre ou faire entreprendre le rassemblement, l'évaluation et la diffusion de renseignements d'ordre économique, technique et statistique, dans la mesure où la Commission jugera utile de le faire.

2. La Commission étudiera par priorité, au cours des phases initiales de ses travaux, les mesures propres à faciliter la reconstruction économique des pays dévastés de l'Europe qui sont Membres des Nations Unies.

3. Dès qu'elle sera constituée, la Commission consultera les Gouvernements membres du Comité économique extraordinaire pour l'Europe, l'Organisation européenne du charbon et l'Office central des transports intérieurs européens, en vue de mettre fin à bref délai à l'activité de la première organisation et d'absorber ou de liquider l'activité de la seconde organisation et de la troisième, tout en évitant une solution de continuité dans l'accomplissement des tâches essentielles de ces trois organisations.

4. La Commission a le pouvoir d'adresser directement des recommandations sur toute question qui relève de sa compétence aux Gouvernements qui sont membres de la Commission, aux Gouvernements admis à titre consultatif en vertu du paragraphe 8 ci-dessus, et aux institutions spécialisées intéressées. La Commission devra présenter au Conseil, pour examen d'urgence, toutes propositions relatives à des activités qui auraient des répercussions importantes sur l'ensemble de l'économie mondiale.

5. La Commission, après discussion avec toute institution spécialisée dont l'activité s'exerce dans le même domaine général, et avec l'approbation du Conseil pourra créer les organismes subsidiaires qu'elle jugera nécessaires pour faciliter l'accomplissement des tâches qui lui incombent.

6. La Commission présentera une fois par an au Conseil un rapport complet sur son activité et ses projets, y compris l'activité et les projets de tous organismes subsidiaires, et présentera des rapports intérimaires à chaque session ordinaire du Conseil.

7. Les membres de la Commission sont les Membres européens des Nations Unies et les Etats-Unis d'Amérique.

8. La Commission pourra admettre à titre consultatif des nations européennes non Membres des Nations Unies et déterminera les conditions dans lesquelles elles pourront participer à ses travaux.

9. La Commission invitera des représentants du Territoire libre de Trieste (une fois qu'il sera établi) à participer à titre consultatif à l'examen qu'elle consacrera à toute question présentant un intérêt particulier pour le Territoire libre.

10. The Commission may consult with the representatives of the respective Allied Control Authorities of the occupied territories, and be consulted by them for the purpose of mutual information and advice on matters concerning the economies of these territories in relation to the rest of the European economy.

11. The Commission shall invite any Member of the United Nations not a member of the Commission to participate in a consultative capacity in its consideration of any matter of particular concern to that non-member.

12. The Commission shall invite representatives of specialized agencies and may invite representatives of any inter-governmental organizations to participate in a consultative capacity in its consideration of any matter of particular concern to that agency or organization, following the practices of the Economic and Social Council.

13. The Commission shall take measures to ensure that the necessary liaison is maintained with other organs of the United Nations and with the specialized agencies.

14. The Commission shall adopt its own rules of procedure, including the method of selecting its Chairman.

15. The administrative budget of the Commission shall be financed from the funds of the United Nations.

16. The Secretary-General of the United Nations shall appoint the staff of the Commission, which shall form part of the Secretariat of the United Nations.

17. The headquarters of the Commission shall be located at the seat of the European office of the United Nations.

18. The first session of the Commission shall be called by the Secretary-General of the United Nations as soon as practicable after the Commission has been created by the Economic and Social Council.

19. Not later than 1951, the Council shall make a special review of the work of the Commission with a view to determining whether the Commission should be terminated or continued, and if continued what modification if any should be made in its terms of reference.

*B. Draws the attention* of the Economic Commission for Europe to those parts of the first report of the Transport and Communications Commission relating to functions in the field of European inland transport; and

*Requests* the Economic Commission for Europe to convene at the earliest possible date a meeting of transport experts drawn from its member Governments, from other European Governments admitted in a consultative capacity, and the Allied Control Authorities of the occupied countries and from appropriate European inter-governmental transport organizations, to formulate recommendations which shall form the basis of a report by the Commission to the Council at its fifth session, if possible

10. La Commission pourra consulter les représentants des diverses Autorités alliées de contrôle des territoires occupés, ou être consultée par celles-ci, en vue d'échanger des renseignements et des avis sur les questions qui intéressent l'économie de ces territoires considérée dans ses rapports avec le reste de l'économie européenne.

11. La Commission invitera tout Membre des Nations Unies qui n'est pas membre de la Commission, à participer, à titre consultatif, à l'examen qu'elle pourra consacrer à toute question présentant un intérêt particulier pour ce pays non membre.

12. La Commission invitera des représentants d'institutions spécialisées et pourra inviter des représentants de toute organisation intergouvernementale à participer, à titre consultatif, aux discussions qu'elle consacrera à toute question présentant un intérêt particulier pour ces institutions ou organisations, suivant la pratique du Conseil économique et social.

13. La Commission prendra des mesures pour assurer que la liaison nécessaire est maintenue avec les autres organismes des Nations Unies et avec les institutions spécialisées.

14. La Commission adoptera son propre règlement intérieur, y compris le mode d'élection de son Président.

15. Le budget administratif de la Commission sera financé sur les fonds des Nations Unies.

16. Le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies nommera le personnel de la Commission; ce personnel fera partie du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies.

17. La Commission aura son siège au siège du bureau européen des Nations Unies.

18. Le Secrétaire général des Nations Unies convoquera la première session de la Commission aussitôt que possible après sa création par le Conseil économique et social.

19. Le Conseil procédera, au plus tard en 1951, à un examen spécial des travaux de la Commission en vue de décider de la liquidation ou du maintien de la Commission et, en cas de maintien, décidera des modifications qu'il y aurait lieu d'apporter à son mandat.

*B. Attire l'attention* de la Commission économique pour l'Europe sur les parties du premier rapport de la Commission des transports et des communications qui ont trait à ses attributions dans le domaine des transports intérieurs européens; et

*Prie* la Commission économique pour l'Europe de convoquer le plus tôt possible une réunion d'experts en matière de transports appartenant aux Etats membres de la Commission, à d'autres Etats européens admis à titre consultatif, aux Autorités alliées de contrôle des pays occupés et aux organisations intergouvernementales des transports européens appropriées, en vue d'établir des recommandations qui serviront de base à un rapport que la Commission soumettra au Conseil, si possible à sa cinquième session, sur

on the functions and organizational arrangements within the framework of the Commission required to deal with European inland transport problems in general.

### 37 (IV). Economic Commission for Asia and the Far East

*Resolution of 28 March 1947  
(document E/405)*

*The Economic and Social Council,*

*Having considered* the resolution adopted at the fifty-fifth plenary session of the General Assembly on 11 December 1946, namely, that the General Assembly "... recommends that, in order to give effective aid to the countries devastated by war, the Economic and Social Council, at its next session, give prompt and favourable consideration to the establishment of ... an Economic Commission for Asia and the Far East",<sup>1</sup> and

*Having noted* the report of the Working Group for Asia and the Far East of the Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas,

*Establishes* an Economic Commission for Asia and the Far East with terms of reference as follows:

1. The Economic Commission for Asia and the Far East, acting within the framework of the policies of the United Nations and subject to the general supervision of the Council, shall, provided that the Commission takes no action in respect to any country without the agreement of the Government of that country:

(a) Initiate and participate in measures for facilitating concerted action for the economic reconstruction of Asia and the Far East, for raising the level of economic activity in Asia and the Far East and for maintaining and strengthening the economic relations of these areas both among themselves and with other countries of the world;

(b) Make or sponsor such investigations and studies of economic and technological problems and developments within territories of Asia and the Far East as the Commission deems appropriate;

(c) Undertake or sponsor the collection, evaluation and dissemination of such economic, technological and statistical information as the Commission deems appropriate.

2. The territories of Asia and the Far East referred to in paragraph 1 shall include in the first instance, British North Borneo, Brunei and Sarawak, Burma, Ceylon, China, India, Indo-Chinese Federation, Hong Kong, Malayan Union and Singapore, Netherlands Indies, Philippine Republic and Siam.

<sup>1</sup> See *Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session*, page 73.

les fonctions à définir ou les dispositions organiques à prendre dans le cadre de la Commission, pour traiter dans leur ensemble les problèmes des transports intérieurs européens.

### 37 (IV). Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient

*Résolution du 28 mars 1947  
(document E/405)*

*Le Conseil économique et social,*

*Après avoir examiné* la résolution adoptée lors de la cinquante-cinquième séance plénière de l'Assemblée générale, tenue le 11 décembre 1946, aux termes de laquelle l'Assemblée générale "... recommande ... que, pour apporter une aide efficace aux pays dévastés par la guerre, le Conseil économique et social, à sa prochaine session, procède sans délai à un examen favorable de la question de la création ... d'une Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient", et

*Ayant pris note* du rapport du Groupe de travail pour l'Asie et l'Extrême-Orient de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées,

*Crée* une Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient avec le mandat suivant:

1. La Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient, agissant conformément aux principes des Nations Unies, sous réserve du contrôle général du Conseil devra, à condition de ne prendre aucune mesure à l'égard d'un pays quelconque sans l'assentiment du Gouvernement de ce pays:

a) Prendre des mesures et participer à leur exécution pour faciliter une action concertée en vue de la reconstruction économique de l'Asie et de l'Extrême-Orient, relever le niveau de l'activité économique de l'Asie et de l'Extrême-Orient, et maintenir, en les renforçant, les relations économiques de ces régions, tant entre elles qu'avec les autres pays du monde;

b) Procéder ou faire procéder à des enquêtes et études sur les problèmes économiques et techniques, ainsi que sur l'évolution de la situation dans les territoires d'Asie et d'Extrême-Orient, dans la mesure où la Commission le jugera nécessaire;

c) Entreprendre ou faire entreprendre le rassemblement, l'évaluation et la diffusion de renseignements d'ordre économique, technique et statistique, dans la mesure où la Commission jugera utile de le faire;

2. Les territoires d'Asie et d'Extrême-Orient mentionnés au paragraphe 1 comprendront, au début, le Bornéo britannique du Nord, Brunei et Sarawak, la Birmanie, Ceylan, la Chine, l'Inde, la Fédération indochinoise, Hong-Kong, l'Union malaise et Singapour, les Indes néerlandaises, la République des Philippines et le Siam.

<sup>1</sup> Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session*, page 73.